
Protok6l nr XXVII/16

przebiegu obrad Rady Miasta Wloclawek

w dniu 28 grudnia 2016r.

Vll kadencji

Miejsce posiedzenia: sala nr 4 Urzgdu Miasta Wloclawek

Zielony Rynek 11113



w dniu 28 grudnia 2016 roku o godzinie 9.00 w sali nr 4 Urzqdu Miasta wloclawek przy ur.
zielony Rynek 11/13 rozpoczqly siq obrady XXV sesji Rady Miasta wloclawek V kadencji,
kt6rq zwoial i kt6rej przewodniczyl radny Jaroslaw chmielewski przewodniczqcy Rady Mrasta
Wlociawek.
Ad. 1
Sprawy organizacyjne
- otwarcie sesji
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski otworzyl obrady XXVII sesji Rady
Miasta wtoclawek, witaiQc Zastqpc6w prezydenta Miasta, dyrektor6w wydzial6w oraz
pozostatych pracownik6w Urzqdu Miasta. przewodniczqcy Rady Miasta powitat takie
obecnych na sesji przedstawicieli wfoctawskich medi6w, mieszkaric6w miasta oraz radnvch
Rady Miasta uczestniczqcych w obradach.
- stwierdzenie quorum
Po oficjalnym otwarciu posiedzenia, przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosraw
chmielewski stwierdzit, i2 na stan 25 radnych na sali obrad zgromadzonych jest - zgodnre z
listq obecnodci 17 radnych, a zatem obrady sesyjne w dniu 29 grudnia br. sq prawomocne.
Lista obecnoici radnych z xxvll sesji Rady Miasta stanowi zalqcznik do protokoiu,
Lista os6b uczestniczacych w xxvll sesji Rady Miasta stanowi zalqcznik do protokolu.
- przyjqcie protokolu z obrad XXV| sesji Rady Miasta
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarostaw chmielewski poinformowai, 2e w Biurze Rady
Miasta oraz w Biuletynie Informacji publicznej Urzqdu Miasta dostqpny byt do wglqdu
projekt protokolu Nr 26/201G z obrad XXV| sesji Rady Miasta wiociawek Vll kadencji, kt6ra
odbyla siq w dniu 28 listopada 201G roku, z kt6rym to protokofem radni mogli siq zapoznai i

wnieii ewentualne uwagi. Nie zgloszono uwag iuzupeinieri.
- zmiany do porzqdku obrad
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosiaw Chmielewski zapytal czy sq ze strony radnych
propozycje zmian do zaproponowanego porzqdku obrad.
Gfos zabrai wiceprzewod n iczqcy Rady Miasta radny Janusz Dgbczyriski, kt6ry zapytal z jakich
przvczvn nie jest procedowany na obecnej sesji Rady Miasta projekt bud2etu na rok 20!7 ,
kt6ry zgodnie z ustawQ powinien zostai uchwalony przez Radq Miasta do korica bieiqcego
roku. A zatem dlaczego prezydent Miasta nie zaproponowal podjgcia prac nad rym
dokumentem na bie2qcej sesji. pan radny stwierdzil, ie jego zdaniem mogq byi to przyczyny
wytqcznie polityczne, spotkanie z klubem radnych prs odno6nie bud2etu odbyfo siq w
miesiqcu listopadzie, ponadto projekt budietu na rok 2017 byl procedowany podczas obrad
wszystkich komisji stalych Rady Miasta w terminie okre6lonym w statucie Miasta. w zwiqzku
z nieobecnodciq na obradach sesyjnych prezydenta Miasta pan radny skierowal zapvtanie do
zastqpcy Prezydenta Miasta jakie wystQpily nadzwyczajne przyczyny i okoriczno6ci, krore
spowodowaly, 2e budiet ten zostanie przyiqty w miesiqcu styczniu przyszlego roru.
Nieprzyiqcie budietu w dniu dzisiejszym szkodzi mieszka6com miasta, organizacjom, klubom
sportowym i stowarzyszen iom, a op6inienie w jego przyjqciu wplynie na rozstrzygniQcia
162nego typu konkurs6w i postqpowari przetargowych utrudniaiEc im dzialalnoi6. pan
Prezydent od kilku miesiqcy negocjuje zawiqzanie koalicji z SLD, a zatem mogE wystepowac
przyczyny polityczne takiego postepowania w iwietle wsp6lnych spotkafi iuczestnictwa w
pikietach. Pan radny stwierdzil, 2e klub radnych pls rozwaial zgloszenie wniosku o
rozszerzenie porzqdku obrad o projekt uchwaly budietowej na rok2017,lecz ze wzglqdu na
nieobecno6i gospodarza miasta wniosek taki nie miaiby sensu tym bardziei, ie glosowanie



nad budietem wymaga odpowiedniej wiqkszo6ci w radzie tj. 13 glos6w, takq wiqkszosciq
klub PIS nie dysponuje. A zatem Pan radny poprosif o wyjaSnienie pruvczyny braku debaty
nad projektem budietu na rok przysziy w dniu dzisiejszym.
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski wyjajnif, ie prezydent Miasta nre
ztoiyl wniosku do Przewod niczqcego Rady Miasta o umieszczenie w porzqdku obrad projektu
uchwaty dotyczqcej bud2etu miasta na rok zorT , prezydent informowal, 2e projekt mo2e byi
procedowany przed 5wiqtami lub w miesiqcu styczniu z uwagi na nieobecnoii prezydenta
Miasta. Jak poinformowaf Przewodniczqcy Rady wzorem lat ubieglych sesja budietowa
odbywafa siq zwykle pomiqdzy Swiqtami a nowym rokiem, aby sprostai wymogom usrwy.
Zdaniem Przewodn iczqcego Rady Prezydent Miasta nie wykazaf woli, aby Rada Miasta zajqla
siq tym projektem uchwaly na obecnej sesji Rady Miasta.
Radny Jaroslaw Hupato zwracajqc siq do radnego Janusza Dqbczyriskiego poprosil o
zaprzestanie wypowiedzi o politycznych podtekstach dotyczqcych sLD poniewa2 nikt nie
bedzie ustalal klubowi sLD Scieiek politycznych. pan radny stwierdzil, ie klubowi sLD zale2y
r6wnie2 na uchwaleniu bud2etu na rok nastQpny. ponadto pan radny wyjaSnil,2e SLD nie
zawiqzalo koalicji programowej z Po, a giosowanie nad bud2etem z udzialem sLD odbedzie
siq na sesji na kt6rej uchwala zostanie uiqta w porzqdku obrad. ponadto pan radny dodal,2e
ka2de ugrupowanie idzie wtasnq drogq politycznq i poprosil o wiqcej szacunku w tym
wzglqdzie.
zastqpca Prezydenta ds. edukacji i spraw spolecznych pani Barbara Moraczewska wyjasnila,
2e z posiadanych przez Panie wiceprezydent informacji wynika, ie prezydent Miasta zglaszaf
do Przewod niczqcego Rady Miasta potrzebq, aby procedowai uchwalq budietowq w
miesiqcu styczniu przyszlego roku, takie porzEdek obrad sesyjnych uzgadniany jest z

Przewodniczacvm Rady Miasta i nie wystapita sugestia, aby wprowadzai pod obrady Rady
Miasta uchwalq bud2etowq w miesiqcu grudniu.
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski wyjaSnil,:e prezydent Miasta
poprosil Przewodn iczqcego Rady o przesuniqcie na miesiqc styczei procedowanie nao
bud2etem natomiast sugestie procedowania nad bud2etem w miesiqcu grudniu byly
zglaszane do Prezydenta Miasta przez przewod niczqcego Rady. prezydent Miasta z powodu
nieobecno(ci w okresie pomiqdzy Swiqtami a nowym rokiem nie wyrazit woli procedowania
nad uchwalq bud2etowq. Wniosek dotyczqcy uchwal proponowanych w porzqdku obrad
przez Prezydenta Miasta sklada sekretarz Miasta do przewodn iczqcego Rady ina tej
podstawie przesylane sq uchwaly radnym Rady Miasta.
wiceprzewod n iczqcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczyriski odnoszqc siq do wypowiedzi
przedm6wc6w stwierdzif,2e ustawa stanowi ii budiet gminy na rok nastqpny uchwala siq
do ko6ca miesiqca grudnia przed rokiem bud2etowym chyba, ie istnieiQ szczeg6lne
przyczyny, aby zostaf on uchwalony w miesiqcu styczniu roku nastQpnego. Z wypowiedzi pani
wiceprezydent nie wynikaiq 2adne szczeg6lne przyczyny odstqpienia od ustalonycn
procedur, natomiast odnoszqc siq do wypowiedzi radnego Jaroslawa Hupalo pan raony
wyjasnii, ie nie jest jego intenciq ukladanie kalendarza politycznego sLD, lecz pan raonv
dokonal oceny rzeczywistoici ifakt6w kt6re mialy miejsce.

wobec braku zmian obrady XXVII sesji Rady Miasta w dniu 2g grudnia bqdq odbywai siq
wedtug zaproponowanego porzqdku obrad.



Ad.2
Informacja Prezydenta Miasta z dzialalnosci miasta w okresie miqdzysesyjnym.

InformaciQ z dzialalnoici w okresie miqdzysesyjnym, w imieniu prezydenta Miasta
przedstawila Radzie Miasta Pani Barbara Moraczewska zastQpca prezydenta Miasta ds,
edukacji ispraw spofecznych. Informacja obejmuje okres od dnia 28 listopada br. do dnia 2g
grudnia i przedstawia siQ nastqpujEco:
W zakresie dzialari Biura Zam6wieri Publicznych m,in.:
- zawarto 5 um6w dotyczqcych udzielenia zam6wienia publicznego, w tym m.in. umowq na
,,Modernizacjq budynk6w wraz z wyposaieniem Centrum Ksztatcenia praktycznego we
Wloclawku przy ul. Ogniowej 2". Umowa zostala zawarta z konsorcjum firm ppuH ,,LUX-
DOM" sp. z o.o. z Wlociawka iZakiad Budowlany MS-BUD sp. z o.o. z Wloclawka na kwore
5 169 000,00 zl brutto. W toku sq kolejne postqpowania.
Wydzial Inwestycji koordynuje obecnie okolo 60 zadari inwestycyjnych z r62nym stopniem
zaawansowania realizacji. Ponadto wydzial na bie2qco wykonuje dzialania zwiqzane z
przeglqdami gwarancyjnymi, podejmuje dziatania zwiqzane z usuwaniem awarii oraz zleca
przewidziane w ramach zadari inwestycyjnych opracowania dokumentacji.
W zakresie Wydzialu Polityki Spolecznej i Zdrowia publicznego m.in.:
- 21 grudnia Prezydent Miasta Wloclawek na mocy zarzqdzenia dokonal wyboru
najkorzystn iejszych ofert zloionych w otwartym konkursie ofert na realizaciq zadania
publicznego z zakresu pomocy spoteczne.j polegaiqcego na organizowaniu i iwiadczeniu
uslug opiekuriczych dla os6b potrzebujqcych w miejscu ich zamieszkania, na terenie miasta
Wloclawek, w okresie od 1 stycznia 2oL7 r. do 31 grudnia 2ori r. zarzEdzen ie m prezydenta
Miasta dokonany zostal r6wniei wyb6r najkorzystn iejszej oferty zioionej w otwarrym
konkursie ofert na realizaciq zadania publicznego z zakresu pomocy spolecznej polegaiqcego
na organizowaniu i Swiadczeniu specjalistycznych uslug opiekuriczych dla os6b z

zaburzeniami psychicznymi w miejscu ich zamieszkania, na terenie miasta wloclawek, w
okresie od 1 stycznia 2O77 r. do 31 grudnia 2017 r.
- 13 grudnia uzyskano od Wojewody Kujawsko-pomorskiego status Zakladu Aktywnodci
Zawodowej. Uroczyste otwarcie zaktadu nastqpilo 14 grudnia.
w ramach swojej bieiqcej dzialalnoici wydzial Kultury, promocji i Komunikacji spolecznej
m.in.: przygotowywal, koordynowat przebieg wigilii miejskiei, ll Wioclawskiego Jarmarku
Bo2onarodzeniowego, wigilijnego spotkania prezydenta miasta ze Srodowiskiem kultury.
Korzystaiqc z okazji Pani wiceprezydent zaprosila wszystkich wloclawian oraz radnych na
miejskiego sylwestra. stary rok po2egnany zostanie na Zielonym Rynku. odliczanie zaczynie
siq o 23.00. Na Zielonym Rynku odbqdzie siq tak2e widowiskowy spektakl swiatfa, diwigku
oraz efekt6w specjalnych. Tui przed p6fnocq tradycyjne iyczenia zloiy gospodarza miasta, a
nastqpnie odbqdzie siq wyjqtkowy pokaz sztucznych ogni.
W zakresie dzialalnoici Wydzialu Gospodarki Miejskiej m.in.:
- bie2qce kontrole w zakresie stanu czystoici i porzqdku na terenie Gminy Miasto wloclawek.
Miejskiemu Zarzqdowi Ustug komunalnych i Dr6g zlecono 21 teren6w do uporzqdkowania.
W zakresie dzialalno6ci Wydzialu Edukacji m.in.:
- 19 grudnia o godzinie 14.00 odbyto sig kolejne posiedzenie Zespoiu Konsultacyjnego do
spraw reorganizacji sieci szk6l i plac6wek, powolanego zarzqdzeniem prezydenta Miasta
wloctawek. celem powotania zespolu konsultacyjnego jest nalezyte wypracowanie projektu



reorganizacji sieci szk6t i plac6wek oiwiatowo - wychowawczych zgodnie z zafoieniami
projektu nowego Prawa O6wiatowego.
- w zwiqzku z planowanymi zmianami prawa oSwiatowego pracownicy Wydziaiu Edukacji
uczestniczyli w spotkaniu w dniach 29 listopada i 14 grudnia z Kuratorem Kujawsko-
Pomorskiego Kuratorium OSwiaty w Bydgoszczy.
W zakresie dzialalnoSci Wydzialu Rozwoju m.in.:
- w zwiqzku z aktualizacia strategii rozwoju obszaru strategicznej Interwencji dla miasta
wloclawek oraz obszaru powiEzanego z nim funkcjonalnie w dniach 21 listopada - 5 grudnia
odbyl siq nab6r projekt6w na listq podstawowq i rezerwowq w zakresie: pl 4 c - wspierante
efektywnojci energetycznej, 4e - promowanie strategii niskoemisyjnych oraz 6b -
inwestowanie w sektor gospodarki wodnej zakoriczony uchwalq Komitetu steruiqcego osl,
przekazanq do Urzqdu Marszalkowskiego w Toruniu w dniu 12 grudnia.
- 5 grudnia nastqpilo oficjalne otwarcie Kawiarni obywatelskiej ,,5r6dmiejcie Cafe,,
mieszczEcej siq przy ul.3 maja 9. Kawiarnia jest miejscem spotkari lokalnej spolecznoSci,
komunikacji z podmiotami od powiedzialnymi za rewitalizaciq, slu2y badaniu potrzeb i

oczekiwai, wypracowywaniu i konsultowaniu planowanych rozwiqzari. Tu odbywajq siq
dyiury pracownik6w jednostek i instytucji miejskich w tym: Miejskiego O6rodka pomocy
Rodzinie i Powiatowego Urzqdu Pracy.
- 8 grudnia w starej Remizie przy ul. 2abiej odbyto siq otwarte spotkanie konsultacyjne
projektu uchwaiy Rady Miasta wloctawek w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i

obszaru rewitalizacji na terenie Miasta Wloclawek. podczas spotkania zaprezentowano
raport z przeprowadzonej diagnozy miasta prowadzqcej do okrejlenia obszaru
zdegradowanego i rekomendowanego obszaru rewitalizacji, odbyla siq tak2e dyskusja o
obszarze obiqtym kryzysem i mo2liwych do przeprowadzenia dzialaniach. w spotkaniu bralo
udzial okoto 70 os6b. Konsultacje spoleczne projektu uchwaly nadal trwajE. projekt uchwary
wraz z formularzem konsultacyjnym dostqpny jest m.in. w Biuletynie Informacji publicznel
Urzqdu Miasta wloclawek. Formularz, na kt6rym mo2na wyszczeg6lnii swoje uwagi, opinie i
spostrze2enia dotyczqce procesu rewitalizacji, mo2na pobrai tak2e ze strony
rewita lizacja.wloclawek.eu, w Kawiarni Obywatelskiej ,,Sr6dmieScie Cafe,, przy ul.3 Maja 9 i

we wloclawskim ratuszu przy Zielonym Rynku (wydzial Rozwoju Miasta, ll piqtro, pok. 206).
Biuro sportu irurystyki informuje, ze 15 grudnia zakofczyla siq realizacja zadari publicznycn
zwiqzanych z upowszechn ianiem kultury fizycznej poprzez wspieranie organizacji szkolenia
sportowego dzieci i mlodzie2y. w ramach tegorocznego konkursu prezydent Miasta
wtoclawka przyznal irodki finansowe dla kilkudziesiqciu organizacji pozarzqdowych na ten
cel w wysoko6ci 1 mln zl.

stwierdzit, ie w dniu 17 grudnia br.
Pan Marek wojtkowski na Placu wolnoici przed biurem poselskim pani posel Joanny
Borowiak uczestniczyf w protedcie, w zwiqzku z tym pan przewodniczqcy zapytai w jakiej roli
wystqpowaf Pan Marek wojtkowski, czy uczestniczyl w demonstracji jako prezydent Miasta
czy tez jako osoba fizyczna, czy byi moie reprezentowai mieszkaic6w miasta. Dlatego pan
radny poprosif o wyjaSnienie tej kwestii.

stwierdzif, ie z uwagi na brak
odpowiedzi na zadane uprzednio zapytania ponownie zwraca siq o wyjasnienie iudzielenie
odpowiedzi w kwestii dotyczqcej os6b odpowiedzialnych za utratQ srodk6w w zwiqzku z
zabezpieczeniem komorniczym na zadaniu dotyczqcym zAz - a zatem kto nie zabezpieczvt



interes6w miasta i doprowadzil do sytuacji w kt6rej komornik zaiqi fundusze za roboty, ktore
zostaty wykonane i zaplacone pierwszemu wykonawcy. ponadto pan radny ponowit
zapytanie dotyczqce os6b od powiedzialnych za wprowadzenie do przetargu na zimowe
utrzymanie ulic rezygnacji z wymogu, aby baza sprzQtowa znajdowala siq na terenie miasra,
efekt jest taki, ie zimowym utrzymaniem ulic zajmuje siQ firma z okolic szczecina, a
jednostka zajmuiqca siq tym zadaniem, kt6ra zainwestowala w sw6j rozw6j nie wykonuye
tego zadania, a jest to firma komunalna, o kt6rq miasto powinno dbai. Z uzvskanvch
informacji wynika, 2e uslugi nie sq wykonywane naleiycie. pan radny zapytal z jakich
przyczyn nie byf realizowany w dniu 23 grudnia kurs autobusu linii nr 9 ok. godz. 10 - czy
wystqpily przyczyny natury technicznej czy te2 stan nawierzchni d169 nie pozwolit na to, aby
w spos6b bezpieczny zapewnii transport pasa2erom korzystaiEcym z tej linii. ponadto pan
radny poinformowal, ie na dzied 15 grudnia ustalony zostal termin zakodczenia realizacji
rob6t na zadaniu dotyczqcym przedszkola publicznego nr 30, prace nie zostaty jednak
zakoiczone, rodzice sq zmuszani po raz kolejny, aby przychodzid na kolejne zebrania w tej
sprawre, a zatem jest to sytuacja n iedopuszczalna, kt6ra nie powinna sig wydarzyi gdyi
wpfywa na obraz samorzqdu. pan radny zapytal r6wniei o termin oddania do uiytku basenu
Delfin, kt6ry jest zamkniqty od miesiqca czerwca pomimo, ie w maju wydane zostalo
pozwolenie na budowg w zakresie termomodern izacji budynku, mieszkaricy uskar2aiq siq na
ten fakt, gdy2 brak jest logicznego wwlumaczenia wylqczenia obiektu, na kt6ry brak jest
dokumentacji technicznei, brak jest wykonawcy i terminu przekazania placu budowy. A
zatem decyzja o wytqczeniu z u2ytkowania obiektu byla przedwczesna - kto jest za to
odpowiedzialny. Byi moie warto uruchomid obiekt poniewa2 nic nie wskazuje, aby w
najbliiszym czasie inwestycja zostala zako6czona. pan radny wyjadnil, 2e zadaje te pwania
ponownie poniewai otrzymuje zawsze podobne informacje, ie odpowiedzi zostana
udzielone pisemnie, lecz pomimo uplywu czasu odpowiedzi brak.

wyjasnila, 2e pytania o kt6rych mowa pojawiajq siq, lecz najczqSciej sq one zadawane
podczas obrad komisji iw6wczas udzielane sq odpowiedzi. Niekt6re zapytania pojawiaiq siq
podczas obrad sesyjnych ir6wniei sq udzielane odpowiedzi. Tym razem odpowiedzi zostanq
udzielone w formie pisemnej. pani wiceprezydent odniosta siq jednak do kwestii zwiqzane; z
Przedszkolem nr 30 i poinformowaia, 2e nie uwa2a, aby ktokolwiek z rodzic6w byl zmuszany
do uczestnictwa w spotkaniach, spotkania sq zasadne izgodne z ustaleniami poczynionymi z
rodzicami. Poniewai na ostatnim spotkaniu w kt6rym uczestniczyla pani wiceprezydent a
tak2e Pani wiceprezydent ds. Inwestycji oraz Dyrektor wydzialu Inwestycji rodzice prosili o
przekazywanie informacji w przypadku jakichkolwiek zmian i zorganizowanie w tej sprawie
spotkania. Ze strony wladz padlo takie zobowiqzanie do organizowania spotkari z rodzicami i

udzielania bie2qcych informacji o stanie realizacji inwestycji, zatem nie ma mowy o
zmuszaniu do uczestnictwa w spotkaniach, udziat w nich jest wytqcznie wolq rodzic6w.
Natomiast pytanie, kt6re zadai pan przewodniczqcy Rady nie jest pytaniem do pani
wiceprezydent i nale2y je zadai bezpo6rednio prezydentowi Miasta. pani wiceprezydent
wystepuje w imieniu Prezydenta Miasta, ale nie jest w stanle udzielii odpowiedzi za
Prezydenta Miasta poniewai jeieli wystqpuje on jako osoba fizyczna w6wczas pani
Wiceprezydent nie jest w stanie udzielai odoowiedzi.

zapytal jakie sq dalsze plany
dzialania w zwiEzku z wygranym procesem pracowniczym przez byrego dyrektora osrR pana
Jana Sie raczkiewicza.



stwierdzil, 2e rodzicom dziec
zale2y na tym, aby inwestycja dotyczqca przedszkola nr 30 zostala zakodczona i aby dzieci nie
byly rozmieszczone w innych plac6wkach, natomiast kolejny termin realizacji nie zostai
dotrzymany.

wyjasnila, ie dzieci nie sE przetrzymywane kqtem w innych przedszkolach na terenie miasta.
zostaty zapewnione dla tych dzieci bardzo dobre warunki w innych plac6wkach i jest to
rownie2 zdanie rodzic6w, zostaly wydzielone i specjalnie przygotowane odrqbne
pomieszczenia w sP nr 20 dla tych dzieci, natomiast prawdq iest, ie wszyscy chcq, aby dzieci
w16city do swojego przedszkola.

Ad.3
Projekt uchwaty zmieniaiqcej uchwalq w sprawie uchwalenia budietu miasta wlocfawek
na 2016 r.

wprowadzenia do zagadnienia jak w uzasadnieniu do projektu uchwaly dokonala skarbnik
Miasta Pani Janina Radzikowska informujqc m.in., ie w toku wykonywania bud2etu zachodzi
koniecznosi dokonania zmian w bud2ecie w zwiqzku z otrzymanvmi irodkami oraz
niezbqdnymi przeniesieniami na wnioski dysponent6w bud2etu miasta. wobec powyiszego
nastepuje zmniejszenie dochod6w o kwotq w wysokosci 425 tys. zl. - jest to wynik
zmniejszenia dochod6w o kwotq w wysokoici goo tyi. zl. ponadto otrzymano zmniejszonq
dotaciQ na zadania w zakresie polityki spolecznej. Zwigkszona natomiast zostala subwencja
oSwiatowa na dwa zadania tj. na zwrot wydatk6w poniesionych na odprawy dla nauczycieli
oraz na doposaienie w pomoce dydaktyczne ZS Ekonomicznych oraz ZS Chemicznvcn.
Zmniejszaiq siq r6wnie2 wydatki o kwotq 425 tyi. zl. w zwiqzku z osiqgniqtymi przez stra2
Miejskq dochodami z tytutu darowizn proponuje siq dokonanie, zgodnie z worq darczyric6w,
zwiqkszenia wydatk6w bie2qcych o kwotq 5.ooo zl z przeznaczeniem na zakup
umundurowania dla nowozatrudnionych strainik6w miejskich. ponadto wprowadza srq
nowe zdanie pn.,,Zakupy inwestycyjne na potrzeby Straiy Miejskiej,,na kwotq 17.000 zi. W
ramach zadania planuje siq zakup, monta2 iuruchomienie nowego punktu kamerowego
monitoringu wizyjnego Miasta wloclawek na budynku szkoly podstawowej nr 9. Zwiqkszaiq
siq wydatki w plac6wkach o6wiatowych zgodnie ze zmianami wskazanvmi w dochodacn.
Ponadto zgodnie z ostatecznymi wytycznymi Regionalnego oirodka polityki spoiecznel
w Toruniu wnioskuje siq o dokonanie zmian w ramach dochod6w zaplanowanych na
realizaciq projektu pn.,,Rodzina w centrum" tj. przeniesienia planu dochod6w w fqcznej
kwocie 88.550 zl z d2.853 rozdz.85395 - pozostala dzialalnoii do dz. g52 rozdz. g5295 -
Pozostata dzialalnoid, - zmiany procentowego podzialu irodk6w polegaiqcego na
zwiqkszeniu o kwotq 2.437 zl dochod6w unijnych i zmniejszeniu udziaiu 6rodk6w bud2etu
padstwa. Zmniejszone zostaia wydatki maiqtkowe o kwote dotacji w wysokosci ponad 900
tys. zf., kt6rE otrzymano na zAZ od wojewody a wczesniej zabezpieczonq z budietu miasta.
wprowadzone zostaiQ trzy tytuly dra prac6wek oswiatowych, kt6re otrzymary w miesrqcu
grudniu 6rodki z fundacji Anvil na realizaciq zada6, kt6re realizowane beda w tvcn
plac6wkach w roku bie2Ecym iprzyszlym.



Opinie Komisii statvch Radv Miasta.
Projekt uchwaly rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja Budietu, Rozwoju i

Promocji Miasta. opiniQ w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta przewodniczqcy Komisji
radny Andrzej Palucki.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarostaw chmielewski poinformowaf, ze otwiera dyskusiq
nad ww. zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:
Radnv Janusz Debczvirski zapytat o przyczynQ zmniejszenia dochod6w w dziale Transport I

lqcznosi o kwotq 840.089 zl. z tytulu poszerzenia krqgu uprawnionych do ulg w przejazdach
MPK. AnalizujEc tq sytuacjQ moina przypuszczai, 2e ulgi zmniejszq dochody w roku kolejnym
o kwotq 5 mln. zl. Natomiast miafy one kosztowai budiet ok. 250 ty!. zl. rocznie. A zatem, z

czego wynika tak duia r62nica.
Radnv Krzvsztof Kukucki poruszyl ten sam problem, kt6ry wskazaf przedm6wca. ponadto pan
radny poinformowal, 2e dysponuje informacjami, z kt6rych wynika, 2e roczny koszt ulg
zaproponowanych przez Rade Miasta w zakresie bezplatnych przejazd6w dla dzieci i
mlodzieiy wynosii bqdzie 208 ty3. zl. A zatem informac;a zawarra w zaproponowanej
zmianie uchwaly jest niepokojaca i zdaniem pana radnego nierzetelna.
Skarbnik Miasta Pani Janina Radzikowska wyja6niia, ie zmiana taryf cenowych oraz
wprowadzenie nowych rozwiqzai nie jest nazwane ulgami, ale nale2y traktowai to, iako ulge
w zaplacie za korzystanie z transportu zbiorowego, przeprowadzono analizq wysokosci
zmniejszenia dochod6w i zostala wyszacowana kwota, o kt6rej mowa w uchwale. Nie
przeprowadzono badari przeplywu pasa2er6w oraz faktycznego zmniejszenia wplyw6w z

r6inych tytut6w ulg, byta to jedyna prawna zmiana, z kt6rej wynika zmniejszenie dochod6w.

Po zakoriczonej dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod gtosowanie przyiQcre
projektu uchwaly zmieniaiqcej uchwafq w sprawie uchwalenia budietu miasta wloclawek na
2Ot6 r.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosfaw Chmielewski poinformowal, 2e w rezultacre
dokonanego glosowania uchwaia zostala podiqta przez Radq Miasta w zaproponowanym
brzm ien iu.

Uchwala stanowi zalqcznik do protokoiu.

Ad.4
Projekt uchwaly zmieniaiqcej uchwalq w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy
Finansowej na lata 2016 -2028.

Projekt uchwaty przedstawila r6wnie2 skarbnik Miasta pani Janina Radzikowska informu;qc,
ie w wieloletniej Prognozie Finansowej miasta wtoclawek - urealniono plan wielkosci
bud2etowych wynikajqcych z zarzqdzei i uchwal zmieniajqcych uchwatq wsprawte



uchwalenia budietu miasta Wloclawek na 2015 rok oraz wprowadzonych zmian w
programach i przedsiqwziqciach w zakresie limit6w zobowiqzari wprowadzonycn
w ZafEczniku nr, 2. w kt6rym w wykazie przedsiqwzigi wieloletnich w wydatkach bieiqcych
wprowadza siq zadanie pn.,,lnvest in Bit CITY ll - promocja potencjafu gospodarczego oraz
promocja atrakcyjnoSci inwestycyjnej miast prezydenckich wojew6dztwa Kujawsko -
Pomorskiego". Lqczna kwota naktad6w finansowych wynosi 156.566 zl. Lata realizacji 2016 -
2018, w tym limit zobowiqzari na 2016 rok - 8.232 zl, na rok 2OI7 - !23.416 zl, na rok 2017 -
24.9!8 zl.

Opinia Komisii stalei Radv Miasta.
Projekt uchwaly rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja Budietu, Rozwoju i

Promocji Miasta. Opiniq w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji
rad ny Andrzej Palucki.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowai, iZ otwiera dyskusjq
na temat procedowanego zagad nienia.

Wobec braku gios6w w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski
poddai pod gtosowanie przyjqcie projekt uchwaly zmieniajqcej uchwalq w sprawie
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016 -2028.
W wvniku glosowania przeprowadzonego z udzialem 17 radnvch za przvieciem uchwalv
opowiedziato sie 8 radnvch, przv braku gfos6w przeciwnvch oraz 9 glosach wstrzvmuiacvcn
sis

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, 2e w rezultacre
dokonanego gtosowania uchwata zostala podjeta przez Rade Miasta.

Uchwala stanowi zalEcznik do protokolu.

Ad.5
Projekt uchwaly w sprawie ustalenia wykazu wydatk6w budietowych, kt6rych
niezrealizowane planowane kwoty nie wygasajq z koficem roku budietowego 2016.

Zagadnienie bqdqce przedmiotem uchwaly przedstawita tak2e skarbnik Miasta pani Janrna
Radzikowska wyjadniajqc, 2e na podstawie art. 263 ust. 2 i 5 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009
roku o finansach publicznych Prezydent Miasta wnosi do Rady Miasta projekt uchwaly w
sprawie wydatk6w bud2etu miasta, kt6re w 2016 roku nie wygasajq wraz z uplywem roru
budietowego /wykaz wydatk6w okre6lony zalqcznikiem nr 1 oraz plan finansowy tych
wydatk6w okre5lony zatqcznikiem nr 2 do niniejszej uchwafy. Koniecznoji uchwalenia
Srodk6w niewygasajqcych wynika z braku mo2liwojci rozliczenia zaangaZowanych wydatk6w
planowanych do realizacji w roku bie2qcym.

Opinia komisii stalei Radv Miasta.
Projekt uchwaly w przedmiotowej sprawie rozpatrzyla oraz jednomy6lnie pozytywnie
zaopiniowala Komisja Budietu, Rozwoju i Promocji Miasta. opiniQ w tej sprawie przedstawil
Radzie Miasta Przewodniczecy Komisji radny Andrzej palucki.



W dvskusii udzial wzieli:

PrzewodniczEcy Rady Miasta radny Jarostaw chmielewski poinformowal, ie otwiera dyskusiq
nad ww. zagadnieniem.

stwierdzil, 2e zgodnie z informacjq
przekazywanq przez skarbnika Miasta w latach ubiegtych kwoty wydatk6w niewygasaiqcycn
dotyczq dzialari, kt6re zostaty zakofczone, ale z r6inych proceduralnych powod6w nie
zostaiy odebrane, dlatego tei zaptata za ich wykonanie zrealizowana zostanie w kolejnym
roku bud2etowym. w zwiqzku z tym pan radny zapytal jak nale2y interpretowad zapis punktu
nr 6 w zalqczniku nr 2 do uchwaty, kt6ry dotyczy budowy przedszkola publicznego Nr 30 na
kwotq w wysokodci ok. 3 mln. zr. w sytuacji, gdy trwa budowa obiektu. Dlaczego jest to
zakwa lifikowane, jako wydatek niewygasaiqcy a nie przeniesienie kwoty, jako zadanre
kontynuowane. Czy naleiy rozumied, 2e kolejne 2 mln. zl sq ju2 zaplacone oraz za jaki zaxres
rob6t nastqpila zaplata w sytuacji, gdy rozstrzygniqcie sqdowe opiewato na kwotQ ponad 5
mln. zl. Analogiczna sytuacja dotyczy punktu nr 9 na kwotq 1.910.400 zt. tj. przebudowy hali
sportowo-widowiskowej oraz modernizacji budynku LZK w punkcie nr 7 na kwote 1.50o.ooo
zl.

Radnv Krzvsztof Kukucki twierdzil, 2e duie zaniepokojenie budzi sytuacja, w kt6rej wydatki
niewygasajAce sq na poziomie ponad 8 mln. zl. istanowiE 10% wydatk6w majqtkowycn,
nale2y to zmienii w roku przysziym. ponadto pan radny zgodzil siq z przedm6wcq na temat
informacji dotyczqcych wydatk6w niewygasaiqcych, jakie byfy uprzednio przekazywane przez
slu2bv finansowe.
skarbnik Miasta Pani Janina Radzikowska wyjasnila, 2e zgodnie z ustawQ o finansach
publicznych zasadq jest, i2 wydatkami niewygasajqcymi sq zaciagniete zobowiqzania,
podpisane umowy na kwoty, kt6re zostafy zaplanowane w danym roku budietowym, lecz nre
zostaly wydatkowane. Jak poinformowala pani Skarbnik wiqkszosi um6w na robotv
budowlane posiada 30 dniowy termin platnolci w zwiqzku z tym przedfoienie przez
wykonawce faktury w roku bieiqcym skutkowat bqdzie zaplatE w roku kolejnym. Kwoty
wydatk6w niewygasaiqcych ustalane sq w miesiqcu grudniu z reguly na zadania, kt6re nie sq
realizowane w latach nastepnych, dlatego moina dokonywai zaptaty za ich realizaciq z
budietu roku bie2qcego tj. 2016.

wyjasnila, 2e w przypadku przedszkola nr 30 kwota 2 mln. zt. jest kwotq z umowv w
wysokosci podanej przez Pana radnego tj. w kwocie powyiej s mln. zl., 2 mln. zl. nie zostalv
sKonsumowane przez wykonawcq i stanowiq Srodki zaangaiowane umowq, zostanE
wydatkowane w roku 2017. W przypadku hali OSIR czqsi rob6t jest wykonanych, recz
nieodebranych w zwiqzku z tym wykonawca nie m6gl wystawii fakturv, a zatem irodki
zostafy przesuniqte na wydatki niewygasaiqce. zadna z ww. inwestycji nie jest zwiEzana ze
zwiQkszeniem 6rodk6w umownych.
Przewodniczacv Radv Miasta odnoszqc siq do wyja6nieri pani wiceprezydent stwierdzil, 2e w
projekcie bud2etu na 20!7 rok nie ma zapisanego zadania dotyczqcego budowy budynxu
Przedszkola nr 30, a Srodki w wysoko6ci 2 mln. zl. sq niezaangaiowane czy zatem to zadanre
pojawi siq w przysziorocznym bud2ecie.



wyjasnila, 2e ww. zadanie nie pojawi siq w roku 2017, natomiast zgodnie z zaawansowaniem
rob6t zapiacono jui na tym zadaniu kwotq w wysoko6ci ponad 2 mln. zt.

Po zakoriczonej dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie przyiqcie
projektu uchwaiy w sprawie ustalenia wykazu wydatk6w bud2etowych, kt6rycn
niezrealizowane planowane kwoty nie wygasajq z kofcem roku budietowego 2016.

w zwiazku z powy2szym PrzewodniczQcy Rady Miasta poinformowal, ie uchwala zostata
podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwata stanowi zalqcznik do protokolu.

Ad.6
Projekt uchwaly zmieniaiqcej uchwalq w sprawie podzialu srodk6w paistwowego
Funduszu Rehabilitacji os6b Niepelnosprawnych przyznanych Gminie Miasto wlocfawek
na realizacjq w 2016 roku zadafi na rzecz os6b niepelnosprawnych.

Przedmiotowy projekt uchwafy przedstawil Dyrektor MopR pan piotr Grudziriski informulqc,
ze w celu zabezpieczenia w maksymalnym stopniu potrzeb zgtaszanych przez osooy
niepelnosprawne w zakresie dofinansowania zaopatrzenia w sprzQt rehabilitacyjny,
przedmioty ortopedyczne i Srodki pomocnicze niniejszq uchwatq wnosi siq o dokonanie
przesuniqi na to zadanie irodk6w pa6stwowego Funduszu Rehabilitacji os6b
N iepetnosprawnych pozostajEcych z ostatecznych rozliczeri zada6 z zakresu: finansowania
wydatk6w na instrumenty lub uslugi rynku pracy okreilone w ustawie o promocji
zatrudnienia i instytucjach rynku pracy w odniesieniu do os6b n iepeinosprawnycn
zarejestrowanych, iako poszukuiqce pracy niepozostaiace w zatrudnieniu, dofinansowanra
uczestnictwa os6b niepelnosprawnych i ich opiekun6w w turnusach rehabilitacyjnycn,
dofinansowania likwidacji barier architekton icznych, w komunikowaniu siq i technicznych w
zwiqzku z indywidualnymi potrzebami os6b n iepelnosprawnych. Zmiana uchwaly w wy2ej
wymienionym zakresie umo2liwi calkowite wykorzystanie przyznanych przez zarzEo
Paristwowego Funduszu Rehabilitacji os6b Niepelnosprawnych Gminie Miasto wlocfawek
Srodk6w na realizacjq w 2016 roku zada6 na rzecz os6b niepelnosprawnych.

Opinia komisii statei Radv Miasta

Przedmiotowy projekt uchwaly rozpatrzyta oraz pozytywnie zaopiniowala podczas swoich
obrad Komisja zdrowia, Rodziny iopieki spolecznej. opiniq w powy2szej sprawie przedstawil
Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Tomasz Nagala.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosfaw chmielewski poinformowal, 2e otwiera dyskus'|q
nad ww. zagadnieniem.
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wobec braku zgfoszei ze strony radnych do zabrania gtosu w dyskusji, przewodniczqcy Rady
Miasta poddal pod giosowanie przyiqcie projektu uchwafy zmieniaiqcej uchwalq w sprawre
podziatu 6rodk6w Pafstwowego Funduszu Rehabilitacji os6b N iepetnosprawnycn
przyznanych Gminie Miasto wlocfawek na realizaciq w 2oL6 roku zadai na rzecz os6b
n iepelnosprawnych.

przeciwnvch nie stwierdzono.

w zwiqzku z powy2szym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowai, ie uchwala zostata
podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zafqcznik do protokolu.

Ad.7
Projekt uchwaly zmieniaiqcej uchwalq w sprawie nadania statutu Miejskiemu oirodkowi
Pomocy Rodzinie we Wloclawku.

wprowadzenia do projektu uchwaly dokonal Dyrektor MopR pan piotr Grudzi6ski
informui4c, ie z dniem l stycznia 2017 r. wchodzi w 2ycie ustawa z dnia 4listopada 2016 r. o
wsparciu kobiet w ciqiy i rodzin ,,Za |yciem',. Zgodnie z art. 10 ust. 1 ww. ustawy z twulu
urodzenia siq 2ywego dziecka, u kt6rego zdiagnozowano ciq2kie i nieodwracalne
upoSledzenie albo nieuleczalnq chorobq zagraiaiqcq iego 2yciu, kt6re powstaiy
w prenatalnym okresie rozwoju dziecka lub w czasie porodu, przyznaje siq, na to dziecko,
jednorazowe :iwiadczenie w wysoko6ci 4 000 zl. przy czym, systemy teleinformatyczne
stosowane w urzqdach administracji publicznej realizuiqcych zadania w zakresre
jednorazowego iwiadczenia stanowiE integralne czqsci system6w teleinformatycznycn
stosowanych do realizacji Swiadczeri rodzinnych okre5lonych w ustawie z dnia 28 listopaoa
2003 r. o Swiadczeniach rodzinnych. Na terenie Gminy Miasto wloclawek iwiadczenia
rodzinne realizuje Miejski Oirodek pomocy Rodzinie we Wlocfawku.
Jednocze6nie przedmiotowa ustawa okreSla inne iwiadczenia przysluguiqce rodzinom
uprawnionym, w tym w zakresie wspierania rodziny i pieczy zastQpczej. Rodzina uprawniona
jest do poradnictwa w zakresie:
1) przezwyciq2ania trudnodci w pielqgnacji iwychowaniu dziecka;
2) wsparcia psychologicznego;
3) pomocy prawnei, w szczeg6lnodci w zakresie praw rodzicielskich i uprawnieri

pracowniczych;
4) dostqpu do rehabilitacji spolecznej izawodowej oraz iwiadczeri opieki zdrowotnej.
ww. poradnictwo koordynowane jest przez asystent6w rodziny, o kt6rych mowa w ustawie z
dnia 9 czerwca 2011 r. o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastqpczej. we wloctawku
organizatorem pracy z rodzinq iest Miejski oirodek pomocy Rodzinie we wfoclawku, (w
kt6rym funkcjonuje Sekcja Asysty Rodzinnej) zatrudniajqcy asystent6w rodziny. Majqc
powyzsze uwarunkowania na wzglqdzie, zachodzi koniecznoii rozszerzenia katalogu zadari
realizowanych przez Miejski oirodek pomocy Rodzinie we wlociawku, okrejlonych w
statucie Miejskiego oSrodka pomocy we wlociawku nadanym uchwalq Rady Miasta
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wtoclawek Nr x/69/2015 Rady Miasta wlocfawek z dnia 31 sierpnia 2015 r., zmienionym
Uchwalq Rady Miasta Wloclawek Nr XVll/30/2016 z dnia 21 marca 2016 r.

Opinia komisii stalei Radv Miasta
Projekt uchwaly rozpatrzyta oraz jednomyilnie pozytywnie zaopiniowala Komisja Zdrowia,
Rodziny i opieki Spofecznej. opiniq w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta przewodniczqcy
Komisji radny Tomasz Nagala.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski poinformowal, 2e otwiera dyskuslq
nad ww. zagadnieniem.

wobec braku zgloszerl do zabrania gtosu w dyskusji przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod
glosowanie przyiqcie projektu uchwaly zmieniaiqcej uchwalq w sprawie nadania staturu
Miejskiemu OSrodkowi Pomocy Rodzinie we Wfociawku.

stwierdzono.
w zwiqzku z powy2szym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowai, ie uchwala zostala
podjgta przez Radg Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwaia stanowi zalacznik do protokotu.

Ad.8
Projekt uchwaly zmieniaiqcej uchwalq w sprawie wysokosci oraz szczeg6lowych warunk6w
i trybu przyznawania i zwrotu zasifku celowego na ekonomiczne usamodzielnienie,
szczeg6lowych warunk6w przyznawania i odpfatnosci za uslugi opiekuricze i
specjalistyczne uslugi opiekuficze, z wylqczeniem specjalistycznych uslug opiekuriczych dla
ostib z zaburzeniami psychicznymi, szczeg6lowych warunk6w czqsciowego lub calkowitego
zwolnienia z optat, trybu ich pobierania.

Przedmiotowy projekt uchwaiy przedstawil Dyrektor MopR pan piotr Grudzifiski, kt6ry
wyjainil, 2e zasady realizacji zadai wlasnych z zakresu pomocy spolecznej przez Miejski
oirodek Pomocy Rodzinie we wtoclawku zostaly okreilone w uchwale Nr XVll/231/11 Rady
Miasta wlociawek z dnia 27 grudnia 2011 r. w sprawie wysokoici oraz szczeg6lowych
warunk6w i trybu przyznawania i zwrotu zasitku celowego na ekonomiczne
usamodzieln ienie, szczeg6fowych warunk6w przyznawania i odplatno6ci za uslugi
opiekuicze i specjalistyczne usiugi opiekuricze, z wylqczeniem specja listycznych uslug
opiekuiczych dla os6b z zaburzeniami psychicznymi, szczeg6lowych warunk6w czg6ciowego
lub calkowitego zwolnienia z oplat, trybu ich pobierania. w Zalqczniku Nr 2 przywotanej
uchwaly zostata okre6lona wysokodi oplaty za jednq godzinq uslug opiekuriczych oraz
specja listycznych ustug opiekuriczych. cena jednej godziny uslug ustalana jest w wyniku
otwartego konkursu ofert iwyboru najkorzystn iejszej oferty. stawka obowiqzuje na czas
trwania umowy o realizaciq zadania z zakresu pomocy spolecznej. Do wprowadzenia opfaty
w wysokoici odpowiadaiqcej aktualnej cenie jednej godziny uslug wymagana jest stosowna
uchwala Rady Miasta. zmiany w tym zakresie dokonywane byiy Uchwalq Nr xxlx/232/zoL2 z
dnia 27 grudnia 2or2 r. i Uchwaiq Nr llt/r4/2or4 z dnia 29 grudnia 2014 r. Ze wzglqdu na



powyiej wskazane uwarunkowania,
obowiqzywai bqdq nowe umowy na
6wiadczeniu uslug opiekuriczych dla
terenie miasta Wtoclawek, na leiy
opieku 6czvch.

w zwiqzku z faktem, 2e od 1 stycznia 2017 r.

realizacjq zadania polegajEcego na organizowaniu i

os6b potrzebujqcych w miejscu ich zamieszkania na
dokonai zmiany oplaty za jednq godzinq uslug

Opinia komisii stafei Radv Miasta
Projekt uchwaty rozpatrzyla oraz jednomy5lnie pozytywnie zaopiniowala Komisja Zdrowra,
Rodziny i opieki spolecznej. opiniQ w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta przewodniczqcy
Komisji radny Tomasz Nagala.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowat, ie otwiera dyskusjq
nad ww. zagadnieniem.

wobec braku zgioszeri do udziatu w dyskusji przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosraw
chmielewski poddat pod glosowanie przyiqcie projektu uchwaly zmieniaiqcej uchwafq w
sprawie wysoko(ci oraz szczeg6towych warunk6w i trybu przyznawania i zwrotu zasiiku
celowego na ekonomiczne usamodzieln ienie, szczeg6lowych warunk6w przyznawania i
odptatnoici za usiugi opiekuricze i specjalistyczne ustugi opiekuricze, z wytqczenrem
specjalistycznych usiug opiekurlczych dla os6b z zaburzeniami psychicznymi, szczeg6iowycn
warunk6w czq(ciowego lub cafkowitego zwolnienia z oplat, trybu ich pobierania.

wstrzVmuiacvch sie nie stwierdzono.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski poinformowal, ie w
rezultacie dokonanego glosowania Rada Miasta przyiqla uchwalQ w zaproponowanym
brzmieniu.

Uchwala - stanowi zaiqcznik do protokolu.

Ad.9
Projekt uchwaly w sprawie uchwalenia Miejskiego programu profilaktyki i Rozwiqzywania
Problem6w Alkoholowych oraz przeciwdzialania Narkomanii na 2017 rok,

Dyrektor wydzialu Polityki spolecznej iZdrowia publicznego pan piotr Bielicki, wyjasnif,2e
profilaktyka i rozwiqzywanie problem6w zwiqzanych z u2ywaniem substancji
psychoaktywnych stanowi jeden z cel6w operacyjnych Narodowego programu Zdrowia (NpZ)
na lata 2016-2020 przyiqtego rozporzqdzeniem Rady Ministr6w z dnia 4 sierpnia 2016 r.
Narodowy Program zdrowia, iako dokument ustanowiony w celu realizacji polityki zdrowia
publicznego, w powiqzaniu z ustawa z dnia 26 pazdziernika 19g2 r. o wychowaniu w
trze2wosci i przeciwdzialaniu alkoholizmowi oraz ustawa z dnia 29 lipca 2005 r. o
przeciwdziaian iu narkomanii wskazujq zadania, kt6re w tym zakresie powinien realizowac
samorzqd' zr6dfem finansowania dzialari, zgodnie z art. 1g2 ustawy o wychowaniu w
trzezwosci i przeciwdziatan iu alkoholizmowi, sq dochody gminy pochodzqce z opiat za
wydane zezwolenia na sprzedai napoj6w alkoholowych. w celu zapewnienia sp6jnej polityki
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samorzadu miasta wobec uzaleinie6 i zwiqzanych z nimi problem6w spotecznych celowe lesr
uchwalenie wsp6lnego programu obejmuiqcego kompleksowo zadania z zakresu problem6w
alkoholowych inarkomanii. w Miejskim programie profilaktyki iRozwiqzywania problem6w
Alkoholowych oraz Przeciwdziala nia Narkomanii na 2017 rok ujeto dziaiania, dziqki kt6rym
skutecznie realizowane bedq przyiete cele. Ze wzglqdu na diugofalowy chararrer
przedsiqwziqi, Program w duiej mierze stanowi kontynuacie dotychczasowych inicjatyw
podejmowanych przez GminQ Miasto Wtoclawek w przedmiotowym zakresie. Uwzglqdnia
kierunki dzialari okreSlone w Narodowym programie zdrowia. opiera siq tak2e na
rekomendacjach i priorytetach wskazanych przez pa6stwowq Agencjq RozwiEzywanta
Problem6w Alkoholowych oraz wytycznych Krajowego Biura ds. przeciwdziaianra
Narkomanii. stanowi ponadto czeii strategii rozwiazywania problem6w spofecznych dla
miasta Wiociawek na lata 2OL6-ZO2O przyjqtej Uchwatq nr XXt/77 /2016 Rady Miasta
Wtoclawek z dnia 23 czerwca 2016 r.

Opinia Komisii statei Radv Miasta
Projekt uchwaly w powyiszej sprawie byf przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Rodziny i

Opieki Spolecznej, kt6ra pozytywnie zaopiniowala uchwalq. Opiniq w tej sprawie przedstawil
Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Tomasz Nagala.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosiaw chmielewski poinformowal, ze otwiera dyskusiq
nad ww. zagadnieniem.

wobec braku dalszych zgtoszefi do udziatu w dyskusji przewodniczacy Rady Miasta raony
laroslaw Chmielewski poddal pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie
uchwalenia Miejskiego Programu profilaktyki i RozwiEzywania problem6w Alkoholowvch
oraz Przeciwdzialan ia Narkomanii na 2017 rok.

wstrzvmuiacvch sie nie stwierdzono.

wobec powyzszego PrzewodniczEcy Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski poinformowal,
2e w rezultacie dokonanego glosowania Rada Miasta przyiqta uchwalQ w zaproponowanym
brzmieniu.

Uchwafa - zalqcznik do protokoiu.

Ad.10
Projekt uchwaty w sprawie ustalenia terminu Dni Wloclawka w 2017 roku.

wprowadzenia do zagadnienia jak w uzasadnieniu do projektu uchwaly dokonata Kierownik
Referatu Kultury Pani Aleksandra Kuliriska informuiqc, 2e zgodnie z zapisem s 16 ust.3
statutu Miasta wloclawek - Dni wlociawka odbywaiq siq w pierwszq sobotq i niedzielq po
dniu 14 czerwca. Proponowane zmiany terminu uroczystych obchod6w Dni Wloclawka z 17 i

18 czerwca na dziei 24 i 25 czerwca sq efektem wstqpnych dzialari i ustalefi z wykonawcami
programu artystycznego oraz dogodnym terminem zwiqzanym z zakoficzeniem roku
szkolnego i jednoczeinie rozpoczqciem okresu wakacyjnego. wskazany termin tj. ostatni
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weekend czerwca sprawdzal sie w ostatnich dw6ch latach, czego efektem byla duia
frekwencja podczas odbywaiqcych siq Dni wlocfawka. powy2sza zmiana dotyczy roku zoL7.

Opinia Komisii stafei Radv Miasta
Projekt uchwafy rozpatrzyfa oraz jednogfoSnie pozytywnie zaopiniowata Komisja Kultury i
sportu. w imieniu Komisji opinie przedstawit Radzie Miasta przewodniczqcy Komisji radny
Krvstia n t uczak.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski poinformowal, 2e otwiera dyskus;q
nad ww. zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:
Radnv Jarostaw Hupato stwierdzil, 2e aby uniknqd po raz kolejny zmian termin6w obchod6w
uroczystosci miejskich z okazji Dni wloclawka naleiy dokonad zmian w statucie Miasta, aoy
w spos6b optymalny i dogodny ustalii przedzial czasowy obchod6w. Stqd wniosek pana

Radnego, aby uregulowad tQ kwestie.
Radnv Krvstian tuczak Przewodniczacv Komisii Kulturv i sportu poinformowal, 2e podczas
obrad Komisji cztonkowie jednomy6lnie stwierdzili, 2e powinien istnied zapis pozwalaiqcy na
dowolnoii wyboru terminu obchod6w w drugiej potowie miesiQca czerwca, ze wzglqdu np.
na dostQpnoii artyst6w, kt6rzy uczestniczQ w Dniach Wloclawka. Sugestia zostaia
skierowana do Dyrektora wydziat Pani Angeliki 2ychlewicz i nale2y miei nadziejq, ie zostanre
ona uregutowana.
Radnv Krzvsztof Kukucki stwierdzil, ie popiera inicjatywq zgloszonq przez radnego Jarostawa
Hupalo, zdaniem Pana radnego lepszym terminem jest powiqzanie obchod6w Dni wloctawra
z zakodczeniem roku szkolnego. Pan radny zasugerowal, aby stu2by prezydenta Miasra
zwr6city uwagQ na organizacjq wizyty delegacji z miast partnerskich naszego miasta.
Przewodniczacv Radv Miasta zwr6cit uwagq na fakt, 2e wzr6st budiet na promocjq miasta do
kwoty 400 tys. zt. w tym i na ubezpieczenie grup go5ci zagranicznych, a zatem nale2y miei
nadziejq,2e Pan Prezydent zaprosi delegacje miast partnerskich.
Radnv Janusz Debczvriski stwierdzil, 2e obecnej dyskusji mo2na byfoby uniknqi gdyby zostat
wykorzystany czas powolanej Komisji statutowej, kt6ra miala za zadanie dokonanie zmian w
statucie Miasta w6wczas nikt nie wnosif o zmianq zapisu punktu reguluiqcego obchody Dni
Wloclawka. Nie mniej jednak nic nie stoi na przeszkodzie, aby dokonai zmian, o kt6rvch
mowa.
Kierownik Referatu Kulturv Pani Aleksandra Kuliriska wyja6nila, 2e na kolejnE sesji Rady
Miasta zostanie przygotowany projekt uchwaly dotyczqcy zmian zapisu w statucie Miasta w
sprawie terminu obchod6w Dni Wloclawka.

wobec braku dalszych zgfoszeri do zabrania glos6w w dyskusji przewodnicz4cy Rady Miasta
radny Jaroslaw chmielewski poprosil paniq wiceprezydent, aby przekazaia prezydentowi
Miasta sugestie o uwzglqdnieniu w planach urlopowych obecnolci podczas obchod6w Dni
wtoclawka, aby nie powt6rzyla siq poprzednia sytuacja, gdy podczas Dni wloctawka zabrakto
wlodarza miasta, a nastqpnie poddal pod glosowanie przyiqcie projektu uchwaty w sprawie
ustalenia terminu Dni Wtoclawka w 2017 roku.
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nie stwierdzono.

A zatem Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, ie w
rezultacie dokonanego giosowania Rada Miasta przyiqla ww. uchwafq w zaproponowanym
brzm ieniu.

Uchwala stanowi zatAcznik do protokolu.

Ad. 11
Projekt uchwaly w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szk6l i placriwek
publicznych, plac6wek iszk6l niepublicznych o uprawnieniach szk6l publicznych z budietu
miasta wlocfawek oraz trybu izakresu kontroli prawidlowodci pobrania i wykorzystywania
dotacji.

wprowadzenia do zagadnienia dokonata Dyrektor wydzialu Edukacji pani Agnieszka
Biatopiotrowicz, kt6ra poinformowala, ie poczqwszy od l stycznia 2017 roku wchodzq w
2ycie nowe przepisy ustawy o systemie odwiaty w zakresie dotacji oiwiatowych. wprowaoza
je ustawa z dnia 23 czerwca 2016 r. o zmianie ustawy o systemie oswiaty oraz niekt6rycn
innych ustaw zawieraiqca zasadnicze zmiany sposobu obliczania dotacji, dokonywanego
przez samorzqdy. w tym zakresie wprowadzono zasadq obliczania podstawy dotowania na
bazie oiwiatowych wydatk6w bieiqcych samorzqdu zaplanowanych w budiecie gminy.
Wprowadzony szczeg6lowy katalog rodzaj6w wydatk6w, kt6re sE wliczane do podstawy
dotowania oraz wydatk6w, kt6re sE z niej wytqczane. wprowadzono poiqcie podstawowej
kwoty dotacji dla poszczeg6lnych dotowanych jednostek oswiatowych - odrqbnie dla
kaidego rodzaju jednostek, kt6rym nalicza siq dotacje wedtug wydatk6w bieiqcych,
wprowadzono osobnq dotacje dla plac6wek, kt6re prowadzq zajqcia rewalidacyjno -
wychowawcze. Zmianie ulegto wyliczenie statystycznej liczby uczni6w, kt6rE ustala na
podstawie danych systemu informacji odwiatowej w nastQpuiEcy spos6b: do obliczenra
podstawowej kwoty dotacji - na dzieri 30 wrze6nia z poprzedniego roku kalendarzowego,
przy aktuafizacji w miesiqcu paidzierniku: 2/3 uczniow z 30.09 roku poprzedniego, 1/3
uczni6w z 30 wrzeinia roku budietowego. w wykorzystaniu dotacji wprowadzono regurq
kasowego wykorzystania dotacji (wedlug daty zaptaty). wprowadzono obowiqzek publikacji
w BIP podstawowej kwoty dotacji oraz statystycznej liczby uczni6w. W zwiqzku z powyiszym
uchwala ma na celu dostosowanie uregulowafi do zmienionych przepis6w prawnych, a
ponadto doprecyzowanie i usprawnienie zasad udzielania, rozliczania i kontroli
wykorzystania dotacji udzielanych z budietu miasta Wfoclawer.

Opinia Komisii stalei Radv Miasta
Informaciq rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja Edukacji. opiniq w tej sprawie
przedstawiia Radzie Miasta przewodniczqca Komisji radna Mariola Gawlowska.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosfaw chmielewski poinformowal, ze otwiera dvskusre
nad ww. zagadnieniem.
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Wobec braku zgloszed do zabrania glos6w w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta radny
laroslaw Chmielewski poddal pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie trybu
udzielania i rozliczania dotacji dla szk6l i plac6wek publicznych, plac6wek i szk6l
niepublicznych o uprawnieniach szk6l publicznych z budietu miasta Wtoclawek oraz trybu i

zakresu kontroli prawidlowo6ci pobrania i wykorzystywania dotacji.
W wvniku qtosowania przeprowadzonego z udziafem 20 radnvch, za przvieciem ww. proiektu

A zatem Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, 2e w
rezultacie dokonanego giosowania Rada Miasta przyjqia ww. uchwatq w zaproponowanym
brzmieniu.

Uchwala stanowi zaiqcznik do protokofu.

Ad. 12
Projekt uchwaty w sprawie ustalenia oplat za korzystanie z pomieszczei szk5l i plac6wek
oSwiatowych, dla kt6rych organem prowadzqcym jest Gmina Miasto Wloclawek.

Wprowadzenia do projektu uchwaly dokonala pani Agnieszka Bialopiotrowicz Dyrektor
Wydzialu Edukacji, kt6ra wyjaSnita, 2e szkoly i plac6wki oiwiatowe dziaia.iqce na terenie
Miasta wiociawek, przy wykonywaniu swoich statutowych zadari, wladajq nieruchomo6ciam i

stanowiecymi wlasnoii jednostki samorzqdu terytorialnego. W zwiqzku z powyiszym
zawieranie um6w najmu idzieriawy obejmujqcych te nieruchomosci podlega przepisom
ustawy o gospodarce nieruchomoiciami i gospodarce komunalnej oraz ustawy o
samorzqdzie gminnym. wiqkszo5d wfociawskich szk6l i plac6wek oswiatowych korzysta z

dochod6w wynikajqcych z najmu lub dzier2awy pomieszczei szkolnych. W zwiqzku z
powyzszym na podstawie ustawy z dnia 20.12.1996 r. o gospodarce komunalnej, kt6ra w art.
4 ust. 1. stanowi, ,,Je2eli przepisy szczeg6lne nie stanowia inaczej, organy stanowiEce
jednostek samorzqdu terytorialnego postanawiaiQ o (pkt. 1) wysokodci cen i oplat albo o
sposobie ustalenia cen i oplat za usiugi komunalne o charakterze u2ytecznodci publicznej
oraz za korzystanie z obiekt6w i urzqdzei u2ytecznosci publicznej jednostek samorzqdu
terytoria Inego." Zasadnym, wiqc jest ustalenie oplat za korzystanie z pomieszczeri szk6l i
plac6wek oswiatowych, dla kt6rych organem prowadzqcym jest Gmina Miasto wlocfawek.
Niniejsza uchwala porzqdkuje wysoko6i oplat zgodnie z prawem, kt6re w zapisach
przytoczonych powy2ej nie przewiduiq stawek minimalnych tylko wskazuiq na ustalenie
konkretnych oplat. Ponadto, przedstawiony projekt uchwaty jest ujednoliceniem Uchwaty Nr
xxv/179/20L2 Rady Miasta wioclawek z dnia 25 wrze6nia 2012 roku w sorawie ustalenia
minimalnych stawek czynszu najmu lub dzieriawy pomieszczed w szkolach iplac6wkacn
oSwiatowych, dla kt6rych organem prowadzqcym jest Miasto Wloclawek oraz Uchwaly Nr
xl/87 /2o!5 Rady Miasta wfoclawek z dnia 28 wrzeinia 2015 roku. w Uchwale wskazano
r6wniei oplaty za korzystanie z pomieszczefi szk6f i plac6wek oiwiatowych, dla kt6rycn
organem prowadzacym jest Gmina Miasto Wloclawek, kt6re nie byiy uwzglqdnione w
obowiqzuiqcej do tej pory uchwale z 2012 roku. Umo2liwi to dyrektorom plac6wek aktywne
pozyskiwanie dochod6w z wynajmu oraz wta6ciwe gospodarowanie zasobami powierzonego
mienia, co przyczyni siq do usprawnienia zarzqdzania budynkami o6wiatowymi.

nie stwierdzono.
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Opinia Komisii stalei Radv Miasta
Projekt uchwaly rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowata Komisja Edukacji. opiniq w tej
sprawie przedstawifa Radzie Miasta Przewodniczqca Komisji radna Mariola Gawlowska.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, ie otwiera dyskusiq
nad ww. zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:
Radnv Jaroslaw Hupalo zwr6cil siq do Pani wiceprezydent z prosbq, aby od dnia wejicia w
2ycie niniejszej uchwaly dyrektorzy plac6wek o6wiatowych podpisywali umowy najmu bez
potrzeby ich akceptacji przez urzqd- czyli zgodnie z uzasadnieniem uchwaly, poniewai sq oni
gospodarzami obiektu i posiadajq wiedzq, komu i na jakich warunkach bqdq dokonywai
najmu pomieszczeri w danym obiekcie.

Po wyczerpaniu gtos6w w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski
poddal pod gfosowanie przyiqcie projektu uchwaly w sprawie ustalenia optat za korzystanie z
pomieszczef szk6l iplac6wek o(wiatowych, dla kt6rych organem prowadzqcym jest Gmina
Miasto Wloclawek.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosfaw Chmielewski poinformowai, ie w rezultacie
dokonanego glosowania Rada Miasta przyjqta uchwalq w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala stanowi zaiEcznik do protokolu.

Ad.13
Projekt uchwaty zmieniaiqcej uchwalq w sprawie ustalenia sklad6w osobowych statych
komisji Rady Miasta wraz z autopoprawka.

wprowadzenia do projektu uchwaly dokonal przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosraw
chmielewski informuiqc, 2e przedmiotowy projekt uchwaly wraz z autopoprawka iest
realizaciq wniosk6w zloionych przez Radnych Rady Miasta wloclawek - pana Krzysztofa
Kukuckiego, kt6ry zrezygnowal z pracy w Komisji Rewizyjnej oraz pana Dariusza Jaworskiego,
kt6ry zrezygnowal z pracy w Komisji porzqdku prawnego i publicznego. Natomiast
autopoprawka do projektu uchwafy zmieniaiqcej uchwalq w sprawie ustalenia sklad6w
osobowych statych komisji Rady Miasta wynika z realizacji wniosku zlo2onego do Rady
Miasta w dniu 19 grudnia 2o76 r. przez Radnq Agnieszkq chmielewskq, kt6ra zto2yla akces do
pracy w Komisji Porzqdku Prawnego i publicznego.

Opinia komisii stalei Radv Miasta
Przedmiotowa uchwala wraz z autopoprawkq procedowana byla podczas obrad Komisji
Porzqdku Prawnego iPublicznego. czlonkowie Komisji dokonuiqc analizy projektu uchwaly
pozytywnie zaopiniowali przedloionq propozyciq. opiniq w powyiszej sprawie przedstawil
Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Damian Chelminiak.
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Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski poinformowaf, 2e otwiera dyskus;q
nad ww. zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:
Radnv J6zef Mazierski Przewodniczacv Komisii Rewizvinei w zwiqzku z rezygnacjq radnego
Kukuckiego z czlonkostwa w Komisji Rewizyjnej z powodu wyboru na wiceprzewod niczqcego
Rady Miasta zwr6cil siq do Pana radnego z apelem o przedlo2enie do dnia 31 grudnia br.
protokotu pokontrolnego Zespoiu Kontrolnego, kt6remu przewodniczyl pan radny.
Radnv Krzvsztof Kukucki poinformowal,2e zostala przeprowadzona kontrola w Inkubatorze
PrzedsiqbiorczoSci, dokumenty zostaty przygotowane i niebawem zostanq przekazane
Komisji Rewizyjnej.

Wobec wyczerpania gios6w w dyskusji przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosiaw
chmielewski poddal pod gtosowanie przyiqcie projektu uchwaly zmieniaiqcej uchwatq w
sprawie ustalenia skfad6w osobowych statych komisji Rady Miasta wraz z autopoprawkq.

nie stwierdzono.
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarostaw Chmielewski poinformowal, 2e w rezultacre
dokonanego glosowania uchwata zostala podiQta przez Radq Miasta w zaproponowanym
brzmieniu.

Uchwata stanowi zalqcznik do protokolu.

Ad. 14
Projekt uchwaty w sprawie przyjqcia sprawozdania z przeprowadzonej kontroli i zaleceri
pokontrolnych dla prezydenta Miasta.

wprowadzenia do projektu uchwaty dokonal przewodniczqcy Komisji Rewizyjnej radny J6zef
Mazierski, kt6ry poinformowai m.in., ie Komisja Rewizyjna Rady Miasta wloclawek zgodnre z
Uchwalq Nr xvl/25/2o76 z dnia 29 lutego 2016 roku w dniu 21 kwietnia 2016 roku w celu
przeprowadzenia kontroli Prezydenta Miasta Wloclawek w zakresie udzielania zam6wieri
publicznych w okresie od 01 grudnia 2or4 do 31 grudnia 2015 powolala Zesp6l Kontrolny w
nastqpujEcym sktadzie:
radny J6zef Mazierski - przewodniczqcy zespolu,
radny Jacek Bulawa - czlonek zespolu,
radny Krzysztof Kukucki - czlonek zespolu,
radny Andrzej Palucki - czlonek zespolu.
czynnosci kontrolne Zesp6l kontrolny przeprowadzil w terminie od dnia 27 kwietnia 2016r
do dnia 29 lipca 2016 roku w oparciu o stosowne upowa2nienia uprawniaiqce do
przeprowadzenia postepowania kontrolnego. Z czynnoSci kontrolnych Zesp6i Kontrorny
sporzqdzil w 2-ch egzemplarzach ,,protok6t postepowania kontrolnego,,, kt6ry zostal
podpisany przez czlonk6w Zespolu Kontrolnego pod datE 12.07.2016r i przekazany Komisji
Rewizyjnej oraz Prezydentowi Miasta. po dokonaniu analizy material6w zgromadzonycn w
przedmiotowej sprawie, Komisja Rewizyjna przedklada sprawozdanie z realizacii
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przeprowadzonej kontroli wraz z zaleceniami pokontrolnymi do realizacji przez prezydenta
Miasta wloclawek wypracowanymi przez zesp6l Kontrolny, kt6re przedstawione zostafv w
przedmiotowym projekcie uchwaty. Przewodniczqcy Komisji Rewizyjnej poinformowal, ie w
toku postqpowania kontrolnego ustalono, ie lqcznie w okresie od L.r2.20!4r do 31.12.2015
r' Urzqd Miasta wloctawek udzielil 1339 zam6wieri publicznych: w tym 1270 zam6wien
/zlece6, um6w itp./ do kwoty 30.000 Euro udzielonych/zaw artych/ z zastosowaniem art. 4
pkt. 8 Ustawy z dnia 29.01.2014r. prawo Zam6wieri publicznych (Dz.U. z 2015r. poz.2!64 z
uwzglQdnieniem zmian.) w tym i wszystkich zam6wie6 udzielonych z wylqczeniem
stosowania przepis6w Ustawy Prawo Zam6wieri publicznych. Mimo pisemnej prodby Zesporu
Kontrolnego Komisji Rewizyjnej Rady Miasta/ pismo z dnia 2j.04.2o16r./ prezydent Mrasra
wloclawek nie przekazal zestawief udzielonych zam6wieri przez jednostki bud2etowe -
miejskie jednostki organizacyjne miasta Wiocfawek i tei nie wyja5nil przyczyny
niedostarczenia wykaz6w zam6wieri publicznych. zesp6f Kontrolny ustalif, ie w Biuletynie
Informacji Publicznej urzQdu Miasta wloclawek w zakladce Menu Drzedmiotowe
publikowane sq tylko iwylqcznie ogtoszenia o zam6wieniach publicznych, kt6rych wartoSi
przekracza wyraionq w zfotych r6wnowartoii kwoty 30.0oo Euro. ogtoszenia o
zam6wieniach publicznych, kt6rych wartosd nie przekracza wyraionej w zlotych
r6wnowartoii kwoty 30.000 Euro nie sq publikowane na stronie internetowej Biuletynu
Informacji Publicznej urzQdu Miasta wtoclawek. ponadto zesp6l Kontrolny ustalif,2e w
2015r. wydzial Kontroli, Biuro Zam6wiei publicznych ani inna kom6rka organizacyjna
urzqdu Miasta wlociawek nie przeprowadzaly kontroli w zakresie udzielania zam6wren
publicznych przez poszczeg6lne wydzialy Urzqdu Miasta wloclawek. zesp6t Kontrorny
przyiql zasadq, ie brak obowiqzku stosowania przepis6w pZp nie zwalnia urzQdu Miasta
wiociawek od przestrzegania regul uczciwej konkurencji i r6wnego traktowania
wykonawc6w. Brak koniecznoici stosowania ustawy pzp nie oznacza dowolno6ci. Nale2v
zw16cii uwagq, ie prawidfowe udzielenie zam6wienia publicznego zwlaszcza matych
zam6wieri i zleceri do kwoty 30 ooo Euro wiE2e siq z zachowaniem zasad plynqcych z ustawy
o finansach publicznych tj. zasady celowo(ci i oszczqdno6ci i uzyskania najlepszych efekt6w z
danych naklad6w. Zesp6l Kontrolny ustalil,2e w 2015r Urzad Miasta udzielif zam6wie6:
-z wyfqczeniem proceder okredlonych przepisami ustawy o Zam6wieniach publicznych tj.
zam6wiefi, kt6rych wartosi nie przekracza wyraionej w ztotych r6wnowarto(ci kwotv 30 000
Euro na lqcznq wartosi netto to 972 316 zi. z wyf4czeniem procedur okreilonych przepisami
ustawy z uwagi na inne przestanki nii wartoSi zam6wienia na lqcznq warto6i netto
47753237 zl. co daje lqcznie wartodi netto 52 72s 554 zl. z ustaled przedstawionych przez
Przewodn iczqcego Komisji Rewizyjnej wynika, ie w Biuletynie Informacji publicznej Urzqou
Miasta wloctawek w Menu przedmiotowe nale2y zaloiyi dodatkowo zakladkq: Zam6wienia
Publiczne do kwoty 30 000 Euro. publikuiqc ogfoszenia w Biuletynie Informacji publiczne; o
,,mafych" zam6wieniach urzEd Miasta bqdzie miaf mo2liwo(ci poinformowania wszystkich
zainteresowanych o tych zam6wieniach. przemawia za tym argument, ie w 2015r urzqd
Miasta wloclawek udzielil okoio 1270,,maiych" zam6wieri nie ogfaszaiqc ich w Blp. Naleiv w
tym miejscu przypomniei, 2e w 2015r. Urzqd Miasta udzielil ok. 1279 " matych', zam6wieri do
kwoty 30 000 Euro o lqcznej warto6ci netto 10 972 316 zl. zesp6l Kontrolny ustalit, 2e w
2015 roku wydzial Kontroli, Biuro Zam6wie6 publicznych ani inna kom6rka organizacylna
urzqdu Miasta wfoctawek nie przeprowadzaly kontroli w zakresie udzielania zam6wien
publicznych przez poszczeg6lne wydziaty urzqdu Miasta wtoclawek. stad tei zalecenia do
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podiqcia niezwfocznych dzialari przez prezydenta Miasta zawarte w projekcie przedloionej
ucnwaly.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski poinformowai, 2e otwiera dyskusjq
nad ww. zagadnieniem.

W dyskusii udzial wzieli:
Radna Ewa szczepadska skierowala zapytanie do przewod niczqcego Komisji Rewizyjnej o
wyjasnienie zapisu punktu 2, 2e w Biuletynie Informacji publicznej Urzqdu Miasta wloclawek
w Menu przedmiotowe nale2y zalo2yd dodatkowo zaktadkq: Zam6wienia publiczne do kwoty
30 000 Euro. w sytuacji, gdy nie ma takiego wymogu. ponadto pani radna poprosila r6wnie2
o ustosunkowanie siq Pana radnego do zapisu w protokole pokontrolnym, z kt6rego wynika,
2e w 2015r. Urzqd Miasta udzielii ok. 1279 " malych" zam6wieri do kwotv 30 000 Euro o
lacznej wartoici netto 10 972 316 zl. i nikt tych zam6wieri nie kontrolowai. w ocenie pani
radnej takie stwierdzenie jest pom6wieniem, a zatem pani radna oczekuje wyja6nieri na ten
temat.
Radnv Janusz Debczvriski stwierdzil, ii Komisja Rewizyjna rzetelnie przedstawila zagadnienia
zawarte w sprawozdaniu oraz projekcie uchwafy. Dlatego nale2y doto2yi wszelkich starari,
aby samorzqd byl dla mieszkaric6w przyjazny i transparentny dla przedsiqbiorc6w w zwiqzxu
z tym publikacje zam6wieri i przetarg6w, o jakie wnosi Zesp6t Kontrolny jest poiEdany i nie
powinien stanowii problemu.

wyja6nif, 2e tzw. male zam6wienia
do kwoty 30 ty5. euro nie sq publikowane na stronie Blp, w strukturze urzqdu istnieje
kom6rka zajmuiqce siq kontrolq, z otrzymanych informacji wynika,2e w planie roku 2015 nie
bylo kontroli dotyczqcej zam6wiefi publicznych, ponadto w strukturze urzedu Miasra
powoiane jest Biuro Zam6wiefi publicznych, kt6re r6wnie2 nie przeprowadzalo kontroli.
Takie nie byto przeprowadzonej w roku 2015 w urzedzie Miasta wloctawek kontroli
zewnqtrznej zam6wiei publicznych przez organy i instytucje zewnetrzne np. Rlo, NlK, czy tei
Urz4d Zam6wief Publicznych. A zatem na tej podstawie Zesp6l Kontrolny dokonai zapisu, o
kt6rym wspomniata Pa ni radna.
Radnv Krzvsztof Kukucki w swojej wypowiedzi podzieli zdanie przedm6wc6w na temat
zasadnosci publikacji zam6wie6 w Blp, chodzi, bowiem nie tylko o transparentno6d dzialari
urzqdu, ale r6wniei o eliminaciq sytuacji, w kt6rych wystqpily problemy z inwestycjami jak
basen Delfin, fontanna na starym Rynku czy zAz. Dlatego naleiy publikowai wszystko, na co
wydatkowane sq 5rodki publiczne.
Radnv Jaroslaw Hupalo stwierdzil, ie jest mu przykro, i2 pani radna posqdza Zesp6l kontrornv
o stronniczosi a dokonane ustalenia traktuje, jako pom6wienia. pan radny wyjasnit, 2e praca
Zespoiu Kontrolnego przebiegaia rzetelnie iskrupulatnie natomiast nie bylo chqtnych ze
strony PO do pracy w Komisji Rewizyjnej, kiedy kompletowaty siq sklady komisji stalych Rady
Miasta gdyi praca w tej Komisji wymaga wiele pracy i czasu podczas przeprowadzanycn
kontroli.
Radna Ewa szczeoaiska odnoszqc siq ad vocem do wypowiedzi pana radnego Hupalo
poinformowala, 2e kazdy radny ma prawo zadawai pytania w sytuacji, gdy ma watpliwosci,
Pani radna nie pracuje w Komisji Rewizyjnej w zwiqzku z tym ma prawo podczas obrao
sesyjnych zadai pytanie w procedowanej sprawie. Dla przykladu, je2eli radni pracujq w
komisjach np. w Komisji Edukacji gdzie podczas obrad wszystko jest powiedziane r

wyjaSnione oraz udzielone sq odpowiedzi na pytania radnych a pan radny wychodz4c na
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m6wnicQ podczas obrad sesyjnych zadaje ponownie pwania, kt6re padly podczas obrad
Komisji i udzielono na nie odpowiedz. Dlatego pani radna nie bqdqc czlonkiem Komisji
Rewizyjnej ma prawo zadai pytania w sytuacji pojawienia sie wqtpliwoici tym bardzie,2e
stwierdzenie, i2 nikt nie kontroluje zam6wie6 w ocenie pani radnej jest pom6wieniem.

odnoszqc siq do projektu uchwaly wyja6nila, 2e w Urzqdzie Miasta od roku 2008 funkcjonulq
przepisy wewnQtrzne reguluiqce udzielanie zam6wieri publicznych do kwoty 30 tys. euro, a
zatem jest to stosowane. w przypadku zaleceri dotyczqcych zalo2enia rejestru zam6wieri
publicznych do kwoty 30 ty6. euro to w urzqdzie wdro2ony jest system Ratusz, jednym z jego
modul6w jest rejestr um6w, w zwiqzku z tym wszystkie umowy do 30 tys. euro sa
wprowadzane do tego modulu odrqbnie od um6w przetargowych. Jejli chodzi o utworzenre
w BIP dodatkowej zakladki zam6wieri publicznych do kwoty 30 tys. euro pani wiceprezydent
wyja5nita, 2e zakiadka ta zostala dodana w zwiqzku z obowiqzkiem publikacji w Blp
zam6wied do 30 ty6. euro wsp6lfinansowanych ze (rodk6w UE. w przypadku kontroli
zam6wie6 do kwoty 30 ty6. euro wydatki sQ kontrolowane gdyi ka2da faktura wystawiona oo
tej kwoty jest sprawdzana pod wzglqdem merworycznym i forma Ino-rach un kowvm w
zakresie finans6w, a zatem kontrola prowadzona jest na bie2qco przez slu2by prezydenta.

Po wyczerpaniu zgfoszeri ze strony radnych do zabrania glosu w dyskusji przewodniczqcy
Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poddal pod gtosowanie przyiqcie projektu uchwaty
w sprawie przyiqcia sprawozdania z przeprowadzonej kontroli izaleceri pokontrolnych dla
Prezvdenta Miasta.

w rezultacie dokonanego glosowania przewodniczqcy Rady Miasta poinformowai, ie Rada
Miasta podjqla uchwatq w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala stanowi zalacznik do protokolu.

Ad. 15

Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.

Interpelacje, wnioski i zapytania w sprawach dotyczqcych aktualnych problem6w Miasta,
takie w celu uzyskania informacji o konkretnym stanie faktycznym zgtosili: radny Jacek
Bulawa, radny Jaroslaw Chmielewski, radny Jaroslaw Hupalo, radny Krzysztof Kowalski,
radny Zbigniew Lewandowski oraz radny Andrzej palucki.
Interpelacje powinny zostai ztoione przez radnych w formie pisemnej przewodn iczqcemu
Rady Miasta, kt6ry niezwtocznie przekaie je adresatowi.
odpowiedzi na zgloszone interpelacje - przewod niczqcemu Rady Miasta oraz
interpeluiqcemu radnemu udzieli prezydent Miasta lub wiaiciwe rzeczowo uoowainione
osoby w terminie 14 dni.
Interpelacje zgloszone przez radnych oraz udzielone odpowiedzi umieszczone zostana w
Biuletynie Informacji Publicznej Urzqdu Miasta bez zbqdnej zwfoki.
Procedurq postqpowania w powy2szej sprawie reguluje g 56 Statutu Miasta Wloclawek.

wstrzvmuiacvch sie nie stwierdzono.
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Ad. 16
Informacje, oSwladczenia i komunikaty,

w tym punkcie porzadku obrad Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosfaw chmielewski
poinformowal, ie termin kolejnej sesji, kt6ra odbqdzie siq w miesiqcu styczniu ustalony
zostal na dzied 16 stycznia 2017 roku i bgdzie to jedyna sesja, jakq Rada Miasta planuje
odbyi w tym miesiqcu.
Ponadto Przewodniczqcy Rady Miasta w imieniu Rady Miasta wloclawek zlo2yt obecnym na
obradach oraz wszystkim mieszkaficom miasta 2vczenia noworoczne.

Ad. 17
Zamkniqcie obrad.

Po zakoiczeniu bloku informacyjnego przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosraw
Chmielewski dziqkuiqc wszystkim za udzial w obradach poinformowal, ie wobec
zrealizowania porzqdku posiedzenia zamyka obrady XXVII sesji Rady Miasta wloclawek.

Zakofczenie obrad godz. 1125

OBRADOM PRZEWODNICZYI

HMIELEWSKI

czAcY
IOCIAWEK

PRZBA/O
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Zalqczniki:

1. Lista radnych obecnych na obradach XXVII sesji Rady Miasta Wloclawek.

2. Lista os6b uczestniczEcych w XXVII sesji Rady Miasta Wtoclawek.

3. Uchwala Nr XXVII/153/2016 Rady Miasta Wtoclawek z dnia 28 grudnia 2016r.
zmieniajQca uchwale w sprawie uchwalenia budietu miasta Wloclawek na 2016 r.

4. Uchwala Nr XXVII/154/2016 Rady Miasta Wlocfawek z dnia 28 grudnia 2016r.
zmieniajqca uchwalq w sprawie uchwalenia Wieloletniej prognozy Finansowej na
lata 201G -2028.

5. Uchwata Nr XXVII/155/2016 Rady Miasta Wloclawek z dnia 28 grudnia 2016r. w
sprawie ustalenia wykazu wydatk6w bud2etowych, kt6rych niezrealizowane
planowane kwoty nie wygasajq z kodcem roku budietowego 2016.

6. Uchwala Nr XXVII/156/2016 Rady Miasta Wloctawek z dnia 28 grudnia 2016r.
zmieniajEca uchwafq w sprawie podzialu Srodk6w pa6stwowego Funduszu
Rehabilitacji Os6b N iepeinosprawnych przyznanych Gminie Miasto Wloclawek na
realizacjq w 2016 roku zadai na rzecz os6b niepefnosprawnych.

7. Uchwaia Nr XXVII/LS7 /2016 Rady Miasta Wtoclawek z dnia 28 grudnia 2016r.
zmieniajqca uchwafq w sprawie nadania Statutu Miejskiemu Ojrodkowi pomocv

Rodzinie we Wloclawku.

Uchwala Nr XXVII/158/2016 Rady Miasta Wloclawek z dnia 28 grudnia 2016r.
zmieniajqca uchwalg w sprawie wysokodci oraz szczeg6lowych warunk6w i trybu
przyznawania i zwrotu zasitku celowego na ekonomiczne usamodzieln ien ie,
szczeg6lowych warunk6w przyznawania i odplatnosci za usiugi opieku6cze i

specjalistyczne uslugi opiekuricze, z wylqczeniem specjalistycznych usiug
opieku6czych dla os6b z zaburzeniami psychicznymi, szczeg6lowych warunk6w
czqiciowego lub calkowitego zwolnienia z oplat, trybu ich pobierania.

Uchwala Nr XXVII/159/2016 Rady Miasta Wtoclawek z dnia 28 grudnia 2016r. w
sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania problem6w
Alkoholowych oraz Przeciwdziatan ia Narkomanii na 2017 rok.

10. Uchwala Nr XXVII/160/2016 Rady Miasta Wloctawek z dnia 28 grudnia 2016r. w
sprawie ustalenia terminu Dni Wloclawka w 2017 roku.

1L. Uchwala Nr XXVII/161/2016 Rady Miasta Wfoclawek z dnia 28 grudnia 2016r. w
sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szk6l i plac6wek publicznych,
plac6wek iszk6t niepublicznych o uprawnieniach szk6l publicznvch z budietu miasta

8.

J.



Wtoctawek oraz trybu i zakresu kontroli prawidlowosci pobrania i wykorzystywania
dotacji,

12. Uchwafa Nr )0Ul/162/2016 Rady Miasta Wloclawek z dnia 28 grudnia 201Gr. w
sprawie ustalenia opfat za konystanie z pomieszczefi szk6f i plac6wek ogwiatowych,
dla kt6rych organem prowadzqcym Jest Gmina Miasto Wloclawek.

13. Uchwala Nr Xl(vll/163/2018 Rady Miasta Wtocfawek z dnia 28 grudnia 2016r.
zmieniajlca uchwalq w sprawle ustalenla skfad6w osobowych stafych komisji Rady
Miasta.

14. Uchwafa Nr XlUll/164/2016 Rady Mlasta Wloctawek z dnia 2g grudnia 2016r. w
sprawie przyjqcia sprawozdania z przeprowadzonej kontroli i zalecefi pokontrolnych
dla Prezydenta Miasta.
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